
Protokół nr LIX/2023 

 z dnia 26 października 2023r 

Obradom sesji przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska — Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz. 

Sesja rozpoczęła się 26 października br o godzinie 15:00 w sali sesyjnej urzędu gminy w Lubaszu 

 a zakończyła o godzinie 18:15 tego samego dnia. W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni 

goście. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków rady. 

Obecni: 

1. Żaneta Andrzejewska 

2. Leszek Arend  

3. Paweł Janusz Borowiak  

4. Sławomir Dams  

5. Paweł Dobosz  

6. Katarzyna Fiałkowska  

7. Monika Golik  

8. Andrzej Macyszyn  

9. Jacek Michalak  

10. Estera Nobik  

11. Andrzej Nowak  

12. Elżbieta Nowak  

13. Michał Stawujak  

14. Lucyna Urbaniak – Pielka  

15. Kazimierz Wicher 

Następnie serdecznie powitała Wójta Gminy, Z-cę Wójta, Skarbnika Gminy. Powitała również  

dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszonych gości. 

Ad. 1)  

ad 1) Przewodnicząca Rady Gminy na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym otworzyła obrady LIX sesji VIII kadencji Rady Gminy Lubasz.  

Po sprawdzeniu kworum stwierdziła, że na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest  

13 radnych i Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

ad 2) wybór sekretarza obrad 
 

Przewodnicząca Rady Gminy na sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego Panią  Monikę 

Golik, która wyraziła zgodę aby być sekretarzem obrad.  

 

Głosowano w sprawie wyboru sekretarza obrad.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

 



Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca po głosowaniu stwierdziła, że sekretarzem obrad została Pani Monika Golik. 

 

ad 3) przedstawienie porządku obrad 

 

Przewodnicząca powiedziała, że porządek obrad został radnym doręczony. Zapytała Wójta 

 i radnych czy mają jakieś uwagi do porządku. 

 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

1) otwarcie, stwierdzenie kworum 

2) wybór sekretarza obrad 

3) przedstawienie porządku obrad 

4) przyjęcie protokołu z obrad LVIII sesji 

5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie LVIII sesji Rady Gminy 

6) informacja wójta o działaniach między sesjami 

2. Przyjęcie założeń do projektu budżetu na 2024 rok podatków i opłat oraz przyjęcie 

projektów uchwał w sprawie: 

1) uchwalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 

nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy lub innej nieruchomości 

wykorzystywanej na cele rekreacyjno - wypoczynkowe 

2) wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia 

stawki opłaty oraz ustalenia stawki opłaty podwyższonej 

3) zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli 

nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących 

bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym na terenie 

Gminy Lubasz 

4) terminu, częstotliwości i trybu uiszczenia opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi 

5) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

6) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego w 2024 roku na terenie 

gminy Lubasz 

7) opłaty miejscowej 

8) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

3. Przedstawienia projektów uchwał w sprawie: 

1) wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży 

Pożarnych z terenu Gminy Lubasz za uczestnictwo w działaniach ratowniczych, akcjach 

ratowniczych, szkoleniach i ćwiczeniach 

2) wyrażenia zgody na sprzedaż działek oznaczonych geodezyjnie numerami 

280,281,282,283 wraz z udziałem w działce nr 284 położonych w miejscowości Antoniewo 

3) wyrażenia zgody na sprzedaż działki oznaczonej geodezyjnie numerem 205/2 położonej w 

miejscowości Nowina 

4) rozpatrzenia petycji 



5) rozpatrzenia wniosku złożonego przez Stowarzyszenie Ekologiczne Przyjaciół Ziemi 

Nadnoteckiej 

6) dopuszczenia zapłaty podatków i opłat stanowiących dochody budżetu Gminy Lubasz za 

pomocą innego instrumentu płatniczego, w tym instrumentu płatniczego, na którym 

przechowywany jest pieniądz 

7) emisji obligacji serii A23 oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 

8) zmian w uchwale budżetowej na 2023 rok 

9) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023-2036 

4. Wolne głosy. 

5. Zakończenie obrad LIX sesji. 

 

Radni i wójt nie mieli uwag do porządku obrad, dlatego Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do 

następnego punktu porządku obrad.   

 

ad 4) przyjęcie protokołu z obrad LVIII sesji 

 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że sekretarzem obrad LVIII sesji była Pani Katarzyna 

Fiałkowska. Poprosiła ją o przedstawienie protokołu z tej sesji. Pani Katarzyna Fiałkowska stwierdziła, 

że zapoznała się z protokołem z obrad sesji, która odbyła się 05 października 2023r. Stwierdziła, 

że protokół odzwierciedla przebieg sesji  i poprosiła radnych o jego przyjęcie bez odczytywania.  

 

Radni nie wnieśli sprzeciwu do protokołu. 

 

Głosowano w sprawie przyjęcia protokołu z obrad LVIII sesji.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

ad 5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie LVIII sesji Rady Gminy 

 

Przewodnicząca powiedziała, że radni otrzymali informację o realizacji uchwał podjętych  

w trakcie obrad  LVIII sesji drogą elektroniczną. 

 

Radni nie mieli do tej informacji uwag, dlatego przeszła do następnego punktu porządku obrad. 

 

ad 6) informacja wójta o działaniach między sesjami 

 

Informację o działaniach w okresie między sesjami przedstawił Wójt Gminy Lubasz Marcin 

Filoda. Wójt powiedział: 

„Informacja, którą Państwu przedstawiam obejmuje niespełna miesięczny okres pracy 

samorządu. To jednak bardzo pracowity czas, w którym trzeba było rozwiązać wiele 



problemów, to czas w którym planuje się już rok przyszły oraz realizuje jeszcze zadania 

tego roku.  

Za nami  wybory  do sejmu i senatu RP oraz referendum. Pragnę poinformować, że Gmina 

nasza osiągnęła rewelacyjny wynik jeżeli chodzi o frekwencję wyborczą. Do urn poszło 

74,91% uprawnionych do głosowania. Chciałbym także i ta drogą bardzo serdecznie 

podziękować naszym mieszkańcom za ten przykład spełnienia obywatelskiego obowiązku.  

To bardzo ważne, aby młodemu pokoleniu wskazywać prawidłowe postawy. Tak gremialny 

udział w głosowaniu pozwolił zająć Gminie  Lubasz pierwsze miejsce w powiecie. Daje to 

podstawy, by sądzić że otrzymamy duże dofinansowanie w związku z ogłoszonymi 

konkursami dotyczącymi frekwencji wyborczej.  

Jak Państwo doskonale wiecie, w związku z rządowymi  planami budowy elektrowni 

jądrowych w Polsce, również tereny naszej gminy, a w szczególności Klempicza znalazły się 

w obszarze zainteresowania potencjalnych inwestorów tych inwestycji. Klempicz historycznie 

kojarzy się z budową elektrowni atomowej. Należy dodać, że obecne rozważania dotyczą 

energetyki jądrowej, tj. budowy małych reaktorów jądrowych. W tym kontekście pojawia się 

także i nasz Klempicz. Obecne działania to bardzo wstępna analiza ewentualnej przydatności 

terenów do realizacji tego rodzaju przedsięwzięcia. Z informacji medialnych dowiedzieliśmy 

się, że dla KGHM Polska Miedź S.A  została wydana na tereny gminy Lubasz i gminy Wieleń 

tzw. decyzja zasadnicza dla potencjalnej inwestycji. Nie jest to oczywiście decyzja 

przesądzająca o budowie, a jedynie rozpoczęcie procesu badań i analiz  pod kątem 

przydatności danego obszaru. Jest to też rozpoczęcie procesu rozmów i konsultacji 

społecznych lokalnego społeczeństwa. W dniu 18 października br. odbyło się informacyjne 

spotkanie władz samorządowych z mieszkańcami sołectwa Klempicz. Spotkanie odbyło 

się  w świetlicy wiejskiej. Tematem spotkania było przedstawienie zagadnienia właśnie 

decyzji zasadniczej, wydanej przez Ministerstwo Klimatu i Środowiska dla KGHM Polska 

Miedź, dotyczącej budowy małej modułowej elektrowni jądrowej (SMR) w Polsce. Dodać 

należy, że KGHM Polska Miedź dla tej inwestycji rozpatruje wiele lokalizacji w zachodniej 

części naszego kraju. 

Mieszkańcy wsi Klempicz wyrazili swoje obawy oraz swój sprzeciw przeciwko planowaniu 

terenów w Klempiczu pod budowę elektrowni atomowej. Spotkanie miało charakter typowo 

informacyjny, jedynie w kontekście decyzji zasadniczej, dlatego, że nie jesteśmy kompetentni 

w zakresie technicznej strony budowy, wymogów formalno - prawnych i konkretów 

dotyczących procesu inwestycyjnego. W tym temacie może wypowiedzieć się  jedynie 

inwestor. Spotkanie, podkreślam spotkanie a nie zebranie wiejskie odbyło się z mojej 

inicjatywy po wizycie u mnie przedstawicieli sołectwa. Pytania zadane przez mieszkańców 

oraz ich stanowisko zostało inwestorowi przekazane z prośbą o szybka odpowiedź. Spotkanie 

nie uspokoiło mieszkańców, dlatego wspólnie z Panią Przewodniczącą Rady Gminy 

zaprosiliśmy przedstawicieli sołectwa na wspólne posiedzenie komisji Rady Gminy. Przybyli 

mieszkańcy powtórzyli wyrażony swój sprzeciw, zaś przedstawiciele młodego pokolenia 

zadawali wiele pytań, na które oczekują odpowiedzi  ze strony KGHM. Pytania zostały 

również do nich skierowane. Oczekujemy na odpowiedź. Temat objęcia gminy Lubasz  

i Wieleń decyzją zasadniczą dotyczącą przyszłej ewentualnej budowy modułowej elektrowni 

jądrowej jest tematem, który będzie w centrum naszego zainteresowania. Powtórzę jeszcze 

raz to co powiedziałem mieszkańcom Klempicza – bardzo ważne a wręcz kluczowe jest 

Wasze zdanie w tym temacie.   

Gmina Lubasz otrzymała dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program 

Inwestycji Strategicznych na realizację kolejnych inwestycji. Projekt pn. „Budowa drogi 

gminnej Lubasz – Antoniewo” obejmuje swym zakresem budowę drogi wzdłuż ul. Ustronnej 

aż do miejscowości Stajkowo. Wartość dofinansowania wynosi 7.125.000,00 zł.  Projekt pn. 

„Poprawa jakości usług społecznych i rekreacyjnych poprzez likwidację barier 



architektonicznych i remonty budynków publicznych na terenie gminy Lubasz” polega 

na wykonaniu prac budowlanych wewnętrznych i zewnętrznych, zlikwidowaniu barier 

architektonicznych i przystosowaniu budynku przy ul. Szkolnej do potrzeb działalności 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lubaszu. Ponadto projekt obejmuje wyburzenie 

starych, zniszczonych obiektów budowlanych położonych przy ul. Kościelnej na terenie 

ośrodka rekreacyjnego oraz zastąpienie ich nowoczesną infrastrukturą kubaturową. Kwota 

dofinansowania wynosi 1.700.000,00 zł. Z kolei z Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków Gmina Lubasz pozyskała dofinasowanie na realizację trzech zadań. Pierwsze 

z nich pn. „Naprawa ścian, tynków zewnętrznych i malowanie cokołu oraz czyszczenie 

elewacji kościoła w Lubaszu”. Zadanie polega na odkopaniu ceglanej ławy fundamentowej, 

oczyszczeniu i przygotowaniu powierzchni ściany fundamentowej w celu wykonania izolacji 

przeciwwilgociowej, a następnie wypełnienie przestrzeni przyziemnych grubym żwirem 

i oddzielenie ingerencji w grunt betonowym obrzeżem. W część nadziemnej cokołu 

przewiduje się skucie luźnych tynków, uzupełnienie brakujących cegieł, wykonanie 

przeciwwilgociowej izolacji w technologii REMMERS, uzupełnienie tynków zewnętrznych. 

Wartość dofinansowanie wynosi 245.000,00 zł. Będzie to dotacja dla parafii w Lubaszu. 

Drugie zadanie pn. „Wymiana pokrycia dachowego na budynku Publicznej Szkoły 

Podstawowej w Kruczu” polega na wymianie pokrycia dachowego na budynku Publicznej 

Szkoły Podstawowej w Kruczu. W ramach zadania planowane jest zdemontowane starego 

pokrycia wykonanego z onduliny i zamontowanie poszycie dachowe z blachodachówki. 

Kwota dofinansowania wynosi 117.600,00 zł. Trzecie zadanie pn. "Wymiana pokrycia 

dachowego na budynku przedszkola w Miłkowie" Inwestycja polega na wymianie pokrycia 

dachowego na budynku przedszkola w Miłkowie. W ramach zadania planuje się wykonanie 

nowego poszycia dachowego z dachówki. Kwota dofinansowania wynosi 98.000,00 zł.  

Wczoraj ogłoszone zostały przetargi na inwestycje wodociągowe. To dwa projekty 

dofinansowane z programu POLSKI ŁAD obejmujące budowę wodociągu Sławno- Dębe, 

budowę stacji podniesienia ciśnienia i zbiornika wyrównawczego na Sławienku, przebudowę 

odcinka wodociągu oraz modernizację hydroforni w Stajkowie, budowę wodociągu Nowina – 

Kruteczek oraz Krucz- Kruteczek. Projekt obejmuje tez zaprojektowanie i wybudowanie 

odcinka drogi Miłkowo- Stajkowo obejmującego zabudowaną część wsi Miłkowo. Na oferty 

oczekujemy do 10 listopada. Projekt będzie realizowany w latach 2024-2025. 

Ogłoszono też zbieranie ofert na równanie jesienne dróg, które należy wykonać do 30 

listopada br., a także na przebudowę odcinka ulicy Widokowej w Dębem metoda utwardzenia 

pofrezem. To zadanie zaplanowane w tegorocznym budżecie ze środków  Funduszu Sołectwa 

Dębe oraz środków własnych gminy. Oczekujemy z niepokojem na uzyskanie pozwolenia na 

budowę drogi w Kamionce. Przypomnę, że napotkaliśmy tutaj na nieoczekiwaną interpretację 

w zakresie projektu technicznego i konieczności uzyskania pozwolenia na budowę ze strony 

służb powiatowych. Intensywnie pracujemy nad realizacja zadania. Otwarcie przetargu na 

remont drogi w Kamionce obejmujące remont nakładki asfaltowej na wykonanej wcześniej 

nawierzchni metoda sprysku, pokazało, że inwestycja będzie droższa o ponad 80.000,00 zł od 

zaplanowanej. Na dzisiejszej sesji proponujemy uzupełnienia brakujących środków. Tym 

sposobem będzie można podpisać  umowę na to zadanie. Podpisano natomiast umowę na 

remont drogi w Kruteczku. Wykonawca zadania będzie firma Zakład Drogowy ANTCZAK z 

Mrowina zwycięzca przetargu. To zadanie wsparte jest środkami z Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg w wysokości ponad 225 tysięcy złotych, a ogólny koszt zadania to prawie 270 

tysięcy złotych brutto. 

We Wronkach wspólnie z wojewodą wielkopolskim podpisaliśmy umowę na dofinansowanie 

realizacji zadań w ramach programu Maluch+ . Dzięki dofinansowaniu w wysokości 1,1 mln 

zł gmina Lubasz będzie mogła utworzyć żłobek z 28 miejscami opieki. Żłobek ma powstać 

przy ulicy Podgórnej. W ramach zadania zostało zaplanowane wybudowanie odrębnego, 



parterowego budynku o powierzchni 164 m2. Dojście do budynku następować będzie po 

istniejącym, utwardzonym chodniku z kostki brukowej. Termin rozpoczęcia zadania został 

zaplanowany na 1 października 2023 r. Chodzi tutaj o rozpoczęcie prac projektowych.  

W dniu 6 października 2023 r. została podpisana umowa z firmą Zakład Produkcyjno – 

Handlowo – Usługowy Sławomir Lisiewicz ze  Stróżewo na realizację zadania 

inwestycyjnego pn. „Modernizacja i budowa boisk sportowych w Lubaszu i Miłkowie”.  

Przy podpisywaniu umowy obecni byli także: Jolanta Zmyślona – Dyrektor Publicznej Szkoły 

Podstawowej w Miłkowie, Wioletta Zarzeczna – Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej 

w Lubasz, kierownictwo Gminnego Klubu Sportowego Radwan Lubasz - Szymon Szwed – 

Prezes klubu oraz Marcin Dudziak – Wiceprezes  klubu. W postępowaniu o udzielenie 

zamówienia publicznego prowadzonym w trybie podstawowym zostały złożone trzy oferty. 

Najkorzystniejszą ofertą złożył właśnie Zakład Produkcyjno – Handlowo – Usługowy 

Sławomir Lisiewicz ze Stróżewa. Kwota oferty i podpisanej umowy z wykonawcą wynosi: 

4.954.931,53 zł brutto, z czego aż 90%, tj. 4.459.438,38 zł w/w sumy stanowi dofinansowanie 

z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych. Wykonawca będzie 

miał 13 miesięcy od dnia zawarcia umowy na wykonanie przedmiotu umowy. Projekt 

obejmuje swoim zakresem przebudowę boiska - stadionu w Lubaszu i budowę boiska 

treningowego w Lubaszu, a także budowę boiska przy szkole podstawowej w Miłkowie. 

Modernizacja stadionu piłkarskiego w Lubaszu o wymiarach 65 m x 110 m obejmuje m.in. 

wykonanie nowej płyty boiska o nawierzchni trawiastej wraz z nawodnieniem, remont 

widowni, wykonania nowego ogrodzenia terenu, kabin dla zawodników rezerwowych, 

wykonane bieżni, skoczni i rzutni oraz wykonanie instalacji oświetlenia zewnętrznego.  

Przy stadionie piłkarskim zostanie wykonane nowe boisko treningowe do gry w piłkę nożną. 

Boisko to jak sama nazwa wskazuje posłuży do treningów piłkarskich, a tym samym 

„odciąży” stadion, który przeznaczony będzie przede wszystkim na rozgrywki klubowe. 

 W Miłkowie przy szkole podstawowej zostanie wykonane boisko wielofunkcyjne 

o wymiarach 15 m x 28 m o nawierzchni sztucznej EPDM, teren zostanie ogrodzony. 

Pragnę poinformować, że  Zarząd Dróg Wojewódzkich w Poznaniu Rejon w Czarnkowie 

prowadzi prace remontowe w m. Lubasz na drodze wojewódzkiej nr 182 na ul. B. Chrobrego, 

w odcinku od przejazdu kolejowego do skrzyżowania z ul. Stajkowską.  Zgodnie z umową 

zawartą przez inwestora z wykonawcą prace remontowe mają zakończyć się 10.11.2023 r., 

z uwzględnieniem warunków atmosferycznych. Wkrótce, bo 30 października br. rozpocznie 

się remont drogi powiatowej Prusinowo- Jędrzejewo. Wykonawca będzie firma Colas.   

Z okazji 100-lecia Lasów Państwowych i finał cyklu biegów „Korona Pilskich Lasów”  

21 października na terenie naszego ośrodka odbył się piknik pod hasłem „Drewno – surowiec 

wszech czasów”.  Jubileusz 100-lecia Lasów Państwowych był doskonałą okazją nie tylko do 

wspólnego świętowania, ale także rozmów o lesie oraz poszerzenia wiedzy na temat 

właściwości i zastosowania drewna, czy sposobów korzystania z lasu przez społeczeństwo. 

Organizatorzy przygotowali na to wydarzenie szereg atrakcji.   
14 października br. radni Młodzieżowej Rady Gminy Lubasz uczestniczyli już po raz kolejny 

w II Zlocie Młodzieżowych Rad Wielkopolski, który odbył się w Obornikach. Miejscem 

spotkania było Liceum Ogólnokształcące im. Stanisława Wyspiańskiego.  W spotkaniu 

uczestniczyło 14 rad z całej Wielkopolski. Zlot to wspaniała okazja do spotkania się 

młodzieży z Wielkopolski, ale przede wszystkim udział w inspirujących panelach 

dyskusyjnych, warsztatach. W tym roku tematyka dotyczyła: karty praw podstawowych, 

zdrowia psychicznego, budżetu gminy, procesu zdobywania funduszy poprzez proszenie 

o wsparcie osób indywidualnych, przedsiębiorstw, fundacji dobroczynnych lub instytucji 

rządowych, komunikacji i podstaw prawnych młodzieżowych rad. Była to również okazja, 

aby nie tylko zdobywać wiedzę, ale także budować trwałe relacje i partnerstwa na rzecz 

wspólnego dobra. W wydarzeniu brali udział nowo wybrani radni oraz Kalina, Larysa 



i Michalina – radne z poprzedniej rady. Były wsparciem dla młodych radnych 

oraz prezentowały projekty, które były zrealizowane podczas ich kadencji 

W dniu 13 października 2023 roku  zaprosiłem na uroczyste spotkanie z okazji Dnia Edukacji 

Narodowej wszystkich  pedagogów, pracowników obsługi oraz emerytów  z terenu naszej 

gminy. Przywitałem wszystkich zaproszonych gości serdecznym podziękowaniem za ogrom 

pracy i trud włożony w kształtowanie młodego pokolenia. Podziękowania skierowane zostały 

również do emerytów oraz osób niebędących nauczycielami, a praca których  związana jest   

i była z  kształtowaniem edukacji na terenie naszej  gminy.  Wyróżniającym się 

w pracy  dyrektorom oraz  nauczycielom  wręczyłem listy gratulacyjne  oraz nagrody 

pieniężne. Miłym uzupełnieniem spotkania  był koncert  wirtuoza skrzypiec Pana Tomasza 

Żelaśkiewicza. 

W dniu 9 października 2023 r. w Bibliotece Publicznej Gminy Lubasz im. ks. Antoniego 

Ludwiczaka miało miejsce spotkanie promujące książkę autorstwa Pana Edmunda 

Cichowicza pt. „Lubasz – miejsce historyczne. Pan Edmund jest rodowitym lubaszaninem, 

wychowanym w poczuciu wartości historycznych, pasjonujący się historią Lubasza, 

zbieraczem starych zdjęć, kolekcjonerem starych monet i banknotów, twórcą filmiku ze 

zdjęciami starego Lubasza, który był inspiracją do napisania tej książki. Autor opowiedział 

nam jak powstawała treść, jakim wyzwaniem był wybór zdjęć oraz tak prozaicznej rzeczy jak 

papier na którym ma być książka wydrukowana. Wymienił i podziękował sponsorom dzięki 

którym udało się ją wydać. Podobne spotkanie promujące książkę odbyło się wczoraj przy 

okazji jesiennego koncertu w EDUKACJI Lubasz. 

Tradycyjnie w październiku, Sanktuarium w Lubaszu odwiedziły chóry z regionu pilskiego. 

Wydarzenie uzyskało wsparcie budżetowe ze strony Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego, 

a odbywa się dzięki współpracy Polskiego Związku Chór i Orkiestr Oddział Nadnotecki w Pile, 

Samorządu Gminy Lubasz, Gminnego Ośrodka Kultury. Chórzyści zaprezentowali przepiękne 

umiejętności wokalne, najpierw podczas mszy świętej, a następnie w trakcie Festiwalu. W 

Lubaszu, w ramach koncertu wystąpiły Chór "Lutnia" z Roska, Chór "Pro Musica im. Józefa 

Czypka" z Obornik, Chór "Milenium" z Ujścia, Chór "The Hoor" z Miejskiego Domu Kultury 

w Wągrowcu oraz Chór "Jutrzenka" z Lubasza. „ 

 

Do sprawozdania radni nie wnieśli zapytań. 

 

Projekty wszystkich uchwał zostały omówione podczas posiedzenia Wspólnych Komisji 

Rady Gminy w dniu 24 października br. i dlatego po uzgodnieniach projekty uchwał 

przedstawiła Przewodniczącą Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska, a uchwały dotyczące sfery 

budżetowej przedstawiła Skarbnik Gminy- Renata Fąferek. 

Natomiast założenia do projektu budżetu na 2024 rok przedstawił Wójt Gminy Marcin Filoda. 

 

Ad 2. Przyjęcie założeń do projektu budżetu na 2024 rok podatków i opłat oraz przyjęcie 

projektów uchwał w sprawie: 

 

Założenia do projektu budżetu na 2024 rok przedstawił Wójt Gminy Marcin Filoda. 

Poinformował, że odbyło się spotkanie Zespołu Doradczego ds. rozwoju wsi i rolnictwa oraz 

Rady Przedsiębiorców, którzy wyrazili pozytywną opinie na temat zmian w podatkach 

 i opłatach lokalnych na 2024 rok.  

Powiedział:                

   „ I. DOCHODY  

Wysokość dochodów budżetowych gminy corocznie szacowana  jest na podstawie aktualnie 

obowiązujących ustaw, tj. przede wszystkim w oparciu o ustawę o dochodach jednostek 

samorządu terytorialnego, o podatkach i opłatach lokalnych oraz o podatku rolnym i leśnym. 



Zgodnie z tymi ustawami: 

1) podstawą waloryzacji górnych stawek podatków i opłat lokalnych (podatek 

od nieruchomości, od środków transportowych, opłaty: targowa, miejscowa, od posiadania 

psów) na 2022 r. jest wysokość inflacji za I półrocze 2023r. – w przypadku br. odnotowano 

wzrost wskaźnika cen towarów i usług konsumpcyjnych o 15,0 % ( komunikat Prezesa GUS 

z 14.07.2023r.). Górne stawki podatków i opłat, o których mowa w ustawie o podatkach  

i opłatach lokalnych ustalone zostały w Obwieszczeniu Ministra Finansów z  dnia 21 lipca 

2023 ( MP, poz. 774), 

2)średnia cena skupu żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających rok podatkowy służy do 

wymiaru  podatku rolnego na 2024r. zostanie opublikowano w komunikacie Prezesa GUS do 

19 października 2023r., 

3)średnia cena sprzedaży drewna za pierwsze trzy kwartały 2023r. jest podstawą do wymiaru 

podatku leśnego na 2024r. i zostanie  opublikowana komunikatem Prezesa GUS do 20 

października 2023r. 

Na potrzeby opracowania projektu budżetu na 2024 rok proponuje się przyjąć, że na terenie 

naszej gminy nastąpi wzrost stawek podatków i opłat lokalnych średnio o ok. 10 -15 %,  

w oparciu o przyjęte na dzisiejszej sesji przez Radę Gminy stawki w uchwałach.  

Dochody ze sprzedaży mienia komunalnego planuje się oszacować przy uwzględnieniu 

zbycia działek w Antoniewie i w Goraju. Założono również sprzedaż drewna pozyskanego  

z terenów stanowiących własność Gminy. 

W projekcie budżetu planuje się uwzględnić środki z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 

na realizację zadania pn: ”Przebudowa ul. Ogrodowej w Lubaszu” na podstawie podpisanej 

umowy nr 12.91/23 z dnia 19 czerwca 2023r. z Wojewodą Wielkopolskim (1.293.129,49 zł). 

Kwota ta podlegać będzie aneksowaniu, gdyż po przetargu na wyłonienie wykonawcy - cena 

zadania okazała się niższa. 

Kwoty dotacji celowych, subwencji i udziałów w podatku dochodowym od osób fizycznych 

PIT ujęte będą według zestawień przekazanych od dysponentów.  

W projekcie budżetu gminy zostaną uwzględnione wszystkie postanowienia wynikające 

 z wprowadzenia programu „POLSKI ŁAD” na następujące projekty inwestycyjne: 

1. „Modernizacja i budowa boisk sportowych w Lubaszu i Miłkowie – przewiduje się 

realizację zadania na lata 2024- 2025 (dofinansowanie  4.459.438,38 zł – po przetargu), 

2. „Budowa sieci wodociągowej miejscowości Krucz i Kruteczek, zbiornika retencyjnego 

w miejscowości Sławienko oraz drogi gminnej w miejscowości Miłkowo” – przewiduje 

się realizację na lata 2024- 2025 (dofinansowanie 5.035.000,00 zł), 

3. „Budowa sieci wodociągowej do m.Dębe i Krucz, przebudowa sieci wodociągowej 

 i modernizacja SUW w Stajkowie i budowa stacji podnoszenia ciśnienia 

 w m. Sławienko” – przewiduje się realizację na lata 2024- 2025 (dofinansowanie 

4.465.000,00 zł), 

4. „Poprawa usług społecznych poprzez modernizację infrastruktury społecznej w 

Lubaszu” – przewiduje się realizacje w roku 2024 (dofinansowanie 2.432.940,00 zł), 

5. „Remont zabytkowego budynku starej szkoły w miejscowości Goraj” – z okresem 

realizacji zadania na lata 2024 2025 (dofinansowanie 1.123.354,49 zł). 

Ponadto z ogłoszonej listy rankingowej ósmej edycji Rządowego Programu Inwestycji 

Strategicznych wynika, iż Gminie przyznano również środki na zadania: 

1. „Poprawa jakości usług społecznych i rekreacyjnych poprzez likwidację barier 

architektonicznych i remonty budynków publicznych na terenie gminy Lubasz” – okres 

zakończenia realizacji zadania wynikający z wniosku to 2025 rok – kwota 

dofinansowania 1.700.000,00 zł, 



2. „Budowa drogi gminnej Lubasz-Antoniewo” – okres zakończenia realizacji zadania 

wynikający z wniosku to 2026 rok – kwota dofinansowania 7.125.000,00 zł. W roku 

2024 musi zostać opracowany projekt techniczny.  

W dniu 12 października 2023r. podpisana została umowa o dofinansowaniu zadania 

pn:”BUDOWA ŻŁOBKA W Lubaszu” program Maluch plus  - z programu „Krajowy Plan 

Odbudowy” oraz z budżetu państwa na kwotę 1.139.614,03 zł. W roku 2024 z tego programu 

opracowany zostanie projekt techniczny. 

II. W Y D A T K I 

1. Przy opracowaniu projektu uchwały budżetowej na rok 2024 r. proponuje się przyjąć m.in., 

że: 

- wzrost wydatków bieżących dla gminy wyniesie ok 10% przy  prognozowanym 

średniorocznym wskaźniku cen towarów i usług konsumpcyjnych w budżecie państwa na 

poziomie 106,60 %,  

- wzrost cen energii elektrycznej szacowany na poziomie wykonania roku 2023, 

- wskaźnik wzrostu płac pracowników samorządowych oraz zatrudnionych w instytucji 

kultury wyniesie ok.10%, przy czym należy uwzględnić wzrost najniższego wynagrodzenia    

płacy zasadniczej (od 01.01.2024r minimalne wynagrodzenie wynosić będzie 4.242,00 zł, 

od 1.07.2024 – 4.300,00 zł, stawka godzinowa od 1.01.2024 -27,70 ł a od 1.07.2024 -28,10 

zł), 

- wskaźnik wzrostu płac nauczycieli wyniesie 12,3%, 

- wysokość obowiązkowej składki na Fundusz Pracy nie ulegnie zmianie i wynosić będzie 

2,45% podstawy wymiaru składek na ubezpieczenia emerytalne i rentowe,+ 

- odpis na ZFŚS według stawki obowiązującej od dnia 1 lipca 2023r. 

- wysokość składek na Pracownicze  Plany Kapitałowe pracodawcy wynosić będą 1,5 proc. 

wynagrodzenia brutto pracownika,  

- od 1 stycznia 2024 roku obowiązywać będą uchwały Rady Gminy w sprawie 

dofinansowania do wymiany systemów grzewczych oraz budowy przydomowych 

oczyszczalni ścieków i szczelnych zbiorników bezodpływowych, 

- funkcjonować będzie punkt programu „Czyste powietrze”, 

- dopłata do gospodarki wodno- ściekowej odbywać się będzie w oparciu o przyjętą uchwałę 

Rady Gminy, 

2. Projekt budżetu winien uwzględniać przede wszystkim zobowiązania wynikające ze spłaty 

rat kredytów, pożyczek oraz z zawartych umów dotyczących realizacji  budżetu  2023r. oraz 

2024, a także wynikających z Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

3. W ramach zadań inwestycyjnych planuje się ujęcie w oparciu o uzyskane dofinansowania  

z różnych źródeł następujących projektów  inwestycyjnych : 

- „Modernizacja i budowa boisk sportowych w Lubaszu i Miłkowie”, 

- „Budowa sieci wodociągowej miejscowości Krucz i Kruteczek, zbiornika retencyjnego 

 w miejscowości Sławienko oraz drogi gminnej w miejscowości Miłkowo”, 

- „Budowa sieci wodociągowej do m.Dębe i Krucz, przebudowa sieci wodociągowej  

i  modernizacja SUW w Stajkowie i budowa stacji podnoszenia ciśnienia w m.Sławienko”, 

- „Poprawa  usług społecznych poprzez modernizację infrastruktury społecznej w Lubaszu”, 

- „Remont zabytkowego budynku starej szkoły w miejscowości Goraj”, 

- „Poprawa jakości usług społecznych i rekreacyjnych poprzez likwidację barier        

    architektonicznych i remonty budynków publicznych na terenie gminy Lubasz”, 

- „Budowa drogi gminnej Lubasz-Antoniewo”, 

- ”Przebudowa ul. Ogrodowej w Lubaszu”, 

- „BUDOWA ŻŁOBKA w Lubaszu”- program „Maluch plus”, 

- „Rozbudowa SUW w Sokołowie i sieci wodociągowej w m. Lubasz i Jędrzejewo”, 

- „Rewitalizacja kolejowego ciągu komunikacyjnego na liniach kolejowych nr 390/236    



   Czarnków-Rogoźno- Wągrowiec”,   

-  wymiana pokrycia dachowego na budynku przedszkola w Miłkowie, 

- wymiana pokrycia dachowego na budynku Publicznej Szkoły Podstawowej w Kruczu, 

- naprawa ścian, tynków zewnętrznych i malowanie cokołu oraz czyszczenie elewacji   

  kościoła w Lubaszu. 

4. W ramach pozostałych wydatków inwestycyjnych  należy założyć  m.in.: 

1) działania na rzecz poprawy efektywności energetycznej oświetlenia ulicznego, 

2) niewielkie projekty dotyczące placówek oświatowych. 

5. Finansowanie sołectw w 2024r. odbywać się będzie na niezmienionych zasadach tj. 

poprzez  Fundusz Sołecki po uwzględnieniu, że wszystkie wsie sołeckie złożyły kompletne 

wnioski do Wójta Gminy oraz ze środków pochodzących z zagospodarowania mienia 

przekazanego w użytkowanie statutami wsi. 

6. Po stronie wydatków uwzględnione będą wszystkie zmiany dot. realizacji zadań przez 

gminę, wywołane zmianami przepisów prawa wprowadzonymi  w bieżącym roku. 

7. Zakłada się ewentualną  emisję obligacji komunalnych na pokrycie deficytu budżetu  

ewentualnie spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań.  

Na potrzeby opracowania projektu budżetu na 2024 rok proponuje się przyjąć, że na terenie 

naszej gminy nastąpi wzrost stawek  podatków i opłat lokalnych od 0% do 20%, w oparciu  

o przygotowane stawki w projektach uchwał”.  

 

Do projektu założeń  do budżetu na 2024r uwag nie zgłoszono. Założenia do projektu budżetu na 

2024 rok przyjęto jednogłośnie 13 za. 

 

Głosowano w sprawie przyjęcie założeń do projektu budżetu na 2024 rok podatków i opłat 

oraz przyjęcie projektów uchwał w sprawie:.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Propozycje założeń do projektu budżetu na 2024 rok stanowi załącznik do protokołu. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Żaneta Andrzejewska przeszła do przedstawienia 

projektów uchwał.  

  

ad 1) uchwalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 

nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy lub innej nieruchomości 

wykorzystywanej na cele rekreacyjno - wypoczynkowe 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 



 

 

Głosowano w sprawie uchwalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy lub innej 

nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno - wypoczynkowe.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr LIX/442/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 2) wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

ustalenia stawki opłaty oraz ustalenia stawki opłaty podwyższonej 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, ustalenia stawki opłaty oraz ustalenia stawki opłaty podwyższonej.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna 

Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

PRZECIW (1) 

Andrzej Nowak  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto większością głosów 12 za, 1 przeciw, 

nieobecnych 2. 

Uchwała nr LIX/443/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

 



ad 3) zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli 

nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących 

bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym na terenie 

Gminy Lubasz 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 

jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w 

kompostowniku przydomowym na terenie Gminy Lubasz.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Elżbieta Nowak, Lucyna Urbaniak – 

Pielka, Kazimierz Wicher 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Andrzej Nowak, Michał Stawujak  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto większością głosów 11 za, 2 wstrzymało się, 

nieobecnych 2. 

Uchwała nr LIX/444/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 4) terminu, częstotliwości i trybu uiszczenia opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczenia opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 



Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr LIX/445/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 5) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr LIX/446/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 6) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego w 2024 roku na terenie 

gminy Lubasz 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego w 2024 

roku na terenie gminy Lubasz.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 



Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr LIX/447/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 7) opłaty miejscowej 
 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie opłaty miejscowej.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr LIX/448/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 8) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr LIX/449/23 stanowi załącznik do protokołu. 



Ad 3. Przedstawienia projektów uchwał w sprawie: 

ad 1) wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży 

Pożarnych z terenu Gminy Lubasz za uczestnictwo w działaniach ratowniczych, akcjach 

ratowniczych, szkoleniach i ćwiczeniach 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 

Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Lubasz za uczestnictwo w działaniach 

ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach i ćwiczeniach.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Żaneta Andrzejewska, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Andrzej Macyszyn, Jacek 

Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna 

Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

BRAK GŁOSU (2) 

Leszek Arend, Sławomir Dams  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto większością głosów 11 za, brak głosu 2, 

nieobecnych 2. 

Uchwała nr LIX/450/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 2) wyrażenia zgody na sprzedaż działek oznaczonych geodezyjnie numerami 

280,281,282,283 wraz z udziałem w działce nr 284 położonych w miejscowości Antoniewo 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działek oznaczonych geodezyjnie 

numerami 280,281,282,283 wraz z udziałem w działce nr 284 położonych w miejscowości 

Antoniewo.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Lucyna 



Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Michał Stawujak  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto większością głosów 12 za, wstrzymuje się 1, 

nieobecnych 2. 

Uchwała nr LIX/451/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 3) wyrażenia zgody na sprzedaż działki oznaczonej geodezyjnie numerem 205/2 

położonej w miejscowości Nowina 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki oznaczonej geodezyjnie numerem 

205/2 położonej w miejscowości Nowina.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Lucyna 

Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Michał Stawujak  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto większością głosów 12 za, wstrzymuje się 1, 

nieobecnych 2. 

Uchwała nr LIX/452/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 4) rozpatrzenia petycji 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie rozpatrzenia petycji.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 



Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr LIX/453/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 5) rozpatrzenia wniosku złożonego przez Stowarzyszenie Ekologiczne Przyjaciół Ziemi 

Nadnoteckiej 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie rozpatrzenia wniosku złożonego przez Stowarzyszenie Ekologiczne 

Przyjaciół Ziemi Nadnoteckiej.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr LIX/454/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 6) dopuszczenia zapłaty podatków i opłat stanowiących dochody budżetu Gminy Lubasz 

za pomocą innego instrumentu płatniczego, w tym instrumentu płatniczego, na którym 

przechowywany jest pieniądz 

 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków, opłat lokalnych i nieopodatkowanych 

należności budżetowych o charakterze publicznoprawnym stanowiących dochody budżetu 

Gminy Lubasz za pomocą innego instrumentu płatniczego.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr LIX/455/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 7) emisji obligacji serii A23 oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 

 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie emisji obligacji serii A23 oraz zasad ich zbywania, nabywania 

 i wykupu.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, 

Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

PRZECIW (1) 

Estera Nobik  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto większością głosów 12 za, przeciw 1, 

nieobecnych 2. 

Uchwała nr LIX/456/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 8) zmian w uchwale budżetowej na 2023 rok 

 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek poinformowała radnych, że w związku z otrzymanymi 

dotacjami, które wpłynęły pomiędzy posiedzeniem Wspólnych Komisji Rady Gminy a sesją 

należało zmienić uchwałę budżetową i uchwałę WPF. 

 

Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2023 rok.  

 



Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, 

Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Estera Nobik  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto większością głosów 12 za, wstrzymuje się 1, 

nieobecnych 2. 

Uchwała nr LIX/457/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 9) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023-2036 

 

Ostatni projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Renata Fąferek i go odczytała. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023-2036.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Andrzej Macyszyn, 

Jacek Michalak, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz 

Wicher 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Żaneta Andrzejewska, Estera Nobik, Andrzej Nowak  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto większością głosów 10 za, wstrzymuje się 3, 

nieobecnych 2. 

Uchwała nr LIX/458/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 4. Wolne głosy. 

 

Sołtys wsi Kruteczek Romuald Gasperowicz - odczytał pismo( wniosek o informacje 

publiczną), które przekazał do sekretariatu Urzędu Gminy. Zadekretowane zostało one do 

pracownika merytorycznego w celu udzielenia odpowiedzi na zadane pytania w tym piśmie  

a pytania dotyczyły procesu związanego z budową elektrowni jądrowej na terenie Gminy 

Lubasz. Poinformował, że jako jedyne sołectwo w gminie mają w świetlicy wiejskiej 



fotowoltaikę oraz, że wieś Kruteczek nie chce budowy elektrowni atomowej na terenie gminy 

Lubasz.   

Radny Andrzej Macyszyn- złożył protest do „decyzji zasadniczej” dotyczący budowy 

elektrowni jądrowej na terenie naszej gminy, jest zdecydowanie przeciw budowie, chciałby 

spotkania z przedstawicielami z Ministerstwa Klimatu.   

W wolnych głosach i wnioskach m.in. mieszkańcy wsi Klempicz wyartykułowali swój 

sprzeciw wobec budowy elektrowni atomowej w ich miejscowości. 

Wójt Gminy   - po wypowiedzi sołtysa wójt i mieszkańców wsi Klempicz powiedział aby do 

tematu podejść spokojnie, stanowisko, które mieszkańcy Klempicza przekazali zostanie 

przekazane do KGHM. Mówił też o konsultacjach społecznych z mieszkańcami gminy w 

sprawie budowy elektrowni i o zaplanowaniu spotkania z przedstawicielami Grupy 

Kapitałowej KGHM.   

 

Ad 5. Zakończenie obrad LIX sesji. 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz wobec wyczerpania porządku zamknęła obrady LIX sesji Rady 

Gminy Lubasz. 

Sesja zakończyła się o godz. 18:15. 

                                                                    Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz 

                                                                             Żaneta Andrzejewska                                                                                                                     

  

  

 

Przygotował(a): Elżbieta Janasek 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


